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Protokół Nr XVII/2012 

 

z XVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 19 września 2012 r. 

 

Sesja Rady Gminy Zławieś Wielka odbyła się dnia 19 września 2012 roku w siedzibie Urzędu 

Gminy Zławieś Wielka. Obrady rozpoczęły się o godzinie 14.00, a zakończyły się o godzinie 

16.50. W zebraniu wzięło udział 12 radych gminy, 6 pracowników urzędu gminy, 3 

zaproszonych gości, 12 osób zainteresowanych obradami. O godzinie 14.40 dotarła Pani 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy i od tego momentu w obradach 

uczestniczyło 13 radnych.  

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie likwidacji zakładu budżetowego o nazwie Gminny Zakład 

Komunalny w Złejwsi Wielkiej w celu jego przekształcenia w spółkę prawa 

handlowego; 

2. w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody; 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złejwsi Wielkiej. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie obrad XVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Otworzył obrady XVII sesji rady gminy. Przywitał wszystkich zebranych. Stwierdził, że jest 

wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. Odczytał planowany 

porządek obrad. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia planowanego porządku obrad.  

Jerzy Dudzic – radny 

Złożył wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 2.1. Jako argument podał zbyt późne 

dostarczenie radnym dokumentów.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o spotkanie klubu radnych. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zarządził 20 minut przerwy. 

O godzinie 14.50 wznowiono obrady. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 
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Przytoczył wniosek radnego, Pana Jerzego Dudzica. Zarządził głosowanie w sprawie 

wykreślenia pkt 2.1 z planowanego porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 4 radnych było za przyjęciem wniosku, 8 

radnych przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosowania. 

Zgodnie z przeprowadzonym głosowaniem zastępca przewodniczącego poinformował, iż 

Punkt 2.1 porządku tj. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego o nazwie 

Gminny Zakład Komunalny w Złejwsi Wielkiej w celu jego przekształcenia w spółkę prawa 

handlowego, nie zostaje wykreślony z porządku obrad większością głosów. Zarządził kolejne 

głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 8 radnych było za przyjęciem wniosku, 3 

radnych przeciw i 2 radnych wstrzymało się od głosowania. 

Ad. 2 

Podjęcie uchwał. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił Pana Wójta o przedstawienie tematu uchwały w sprawie likwidacji Gminnego 

Zakładu Komunalnego.  

Jan Surdyka – wójt 

Surdyka złożył wniosek o możliwość dopuszczenia do głosu prawnika firmy AGROTECH 

Rzęczkowo – Panią Ewę Łozińską-Małkiewicz. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Pana Wójta o możliwość zabrania głosu 

podczas obrad prawnika Firmy Agrotech. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania 8 radnych było za przyjęciem wniosku, 0 

radnych przeciw i 5 radnych wstrzymało się od głosowania. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Stwierdził przyjęcie wniosku Pana Wójta większością głosów. 

Ewa Łozińska-Małkiewicz – prawnik firmy AGROTECH  

Przedstawiła się zebranym. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy to rada gminy będzie decydowała o wystąpieniu gminy ze spółki oraz jaki rada 

gminy będzie miała wpływ na spółkę. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Przedstawił wpływ rady gminy na spółkę. Zaznaczył, że rada gminy może zobowiązać wójta 

do pewnych działań w stosunku do spółki. Zaznaczył również, że rada gminy nie ma 

bezpośredniego wpływu na spółkę. 

Ewa Łozińska-Małkiewicz – prawnik firmy AGROTECH  

Uściśliła wypowiedź przedmówcy stwierdzając, że decyzje w spółce będą podejmowane 

większością głosów. Podsumowała, że gmina posiadając większość udziałów, będzie miała 

wpływ na spółkę. 
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Andrzej Pyzik - radny  

Przedstawił swoje stanowisko. Zaakcentował, że to rada gminy będzie dalej ustalała cenę 

wody poprzez uchwały. Jako pozytywny aspekt podał możliwość wzięcia kredytu przez 

spółkę.   

Ewa Łozińska-Małkiewicz – prawnik firmy AGROTECH  

Omówiła strukturę spółki prawa handlowego. Zaznaczyła, ze spółka będzie wykonywała 

zadania zlecone gminie poprzez wspólników. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Zapewnił, że pośrednio to gmina będzie decydowała o tym, kto będzie w zarządzie.  

Piotr Pawlikowski – radny  

Zapytał, na jakim etapie muszą być zawarte regulacje, o których mowa. 

Krzysztof Koblański – radca prawny  

Odpowiedział, że na etapie tworzenia umowy spółki. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, kto będzie członkiem spółki. Poprosiła o wyrażenie stanowiska przez Pana 

Kierownika GZK, Pana Wiesława Kazanieckiego. 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Przedstawił swoje stanowisko w tym zakresie. Zaznaczył, że za wcześnie na jakiekolwiek 

przemyślenia. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na tym etapie nie może odpowiedzieć na zadane pytanie. 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o wyjaśnienie istoty, celu powstania spółki. Wyraził swoje niezdecydowanie. 

Zapytał, czy jest jakaś analiza finansowa GZK. Zapytał Pana Kazanieckiego czy obecnie jest 

lepiej. 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Podsumował, że GZK wychodzi „na prostą”. 

Jerzy Dudzic – radny 

Zaakcentował, że spółka w odróżnieniu do zakładu komunalnego będzie nastawiona na zysk.  

Jan Surdyka – wójt  

Wyraził swoje zdziwienie. Zapewnił, że chce prawdziwego gospodarza, który będzie miał nad 

wszystkim kontrolę. 

Mirosław Trzybiński – radny  

Poprosił o przykłady gmin, przy których działa spółka. 

Krzysztof Rak – asystent  

Uściślił, że na radzie gminy będzie ciążył obowiązek ustalenia ceny wody.  
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Mirosław Trzybiński – radny  

Poprosił o zaproszenie osób, które mają doświadczenie w tym zakresie. 

Andrzej Pyzik - radny  

Zaznaczył, że przez 18 miesięcy od dnia uchwalenia ceny wody dla zakładu komunalnego nie 

można zmienić ceny. 

Jan Surdyka – wójt  

Zapytał zebranych jak długo gmina będzie dokładała do gospodarki wodno-ściekowej. 

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, dlaczego tak ważna uchwała ma być podjęta od razu. 

Jerzy Dudzic – radny  

Zaznaczył, że przy ustalaniu ceny za wodę, będzie brana pod uwagę kalkulacja przedstawiona 

przez spółkę. Przedstawił stanowisko, że w jego odczuciu spółka będzie nastawiona na zysk.  

Ewa Łozińska-Małkiewicz – prawnik firmy AGROTECH  

Zaznaczyła, że zgodnie z ustawą „śmieciową” gmina będzie musiała ogłosić przetarg na 

odbiór śmieci na terenie gminy Zławieś Wielka. Powstała spółka będzie mogła wziąć udział 

w przetargu. Podała również przykłady spółek stworzonych przez gminę. 

Krzysztof Koblański – radca prawny  

Podał przykład, gdzie zakład komunalny w odróżnieniu od spółki nie może wykonywać 

przyłączy wod-kan do posesji.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Wyraziła swoje obawy. Zaznaczyła, że nie było czasu na dyskusję. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poparł zdanie Pana Karczewskiego oraz Pana Trzybińskiego. Zaproponował kontynuacje 

obrad w późniejszym terminie. 

Jerzy Dudzic – radny 

Przypomniał, że chciał wykreślić pkt 2.1 z porządku obrad z uwagi na zbyt mało informacji 

dotyczących spółki. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Zarządził 10 minut przerwy. 

O godzinie 16.05 wznowiono obrady. 

Andrzej Pyzik - radny  

Zaproponował możliwość zabrania głosu przez Pana S. Jakubowskiego, kierownika firmy 

Agrotech w Rzęczkowie. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Zarządził głosowanie o przyjęcie wniosku radnego, Andrzeja Pyzika. W głosowaniu wzięło 

udział 13 radnych. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek 

radnego. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Poprosił o zabranie głosu przez Pana S. Jakubowskiego. 

Sławomir Jakubowski – kierownik firmy AGROTECH 

Przywitał wszystkich zebranych. Przypomniał, że ustawodawca nałożył na gminy bardzo 

ważne zadanie odbioru śmieci. Zaznaczył, że to zadanie mogłaby wykonywać spółka, gdyby 

wygrała przetarg. Zapewnił, że są duże szanse, aby nowo powstała spółka wygrała przetarg, 

gdyż działające spółki z Torunia i Bydgoszczy nie są zainteresowane odbiorem śmieci z 

terenu całej gminy. Oświadczył, że wywóz śmieci nie przynosi strat. Poinformował 

zebranych, że przychód firmy AGROTECH wynosi ok. 43 tys., zaś dochód wynosi ok. 15 tys. 

Podsumował, że firma AGROTECH posiada 1,5 tys. odbiorców, którzy zostaną przekazani 

nowo powstałej spółce.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Zapewnił, że działalność wywozu śmieci nie przyniesie strat. 

Piotr Pawlikowski – radny  

Zapytał, jaki będzie teren obsługiwany przez spółkę, jeśli wygra przetarg. 

Jan Surdyka – wójt  

Odpowiedział, że zasięg byłby powiększony o miejscowości tj. Zławieś Wielka, Pędzewo, 

Górsk, Toporzysko, Czarnowo, do granic Rozgart. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała czy spółka będzie mogła obsługiwać większy teren. 

Jan Surdyka – wójt  

Odpowiedział, że teoretycznie tak. W tej chwili nie może zająć stanowiska w tej sprawie. 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zaznaczył, że nie ma nic przeciwko temu, ażeby powstała spółka. Wyraził żal do Pana wójta, 

że dokumenty zostały tak późno dostarczone. Uściślił, że nie było czasu na zapoznanie się z 

materiałem, aby wypracować stanowisko. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Przerwał dyskusję. Zarządził wznowienie obrad w piątek (tj. 21.09.2012 r.) o godz. 

16.00. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Wznowiła obrady XVII sesji po przerwie trwającej od 19 września br. od godz. 16:50. Na 

podstawie listy obecności stwierdziła, że na sali obrad jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Przywitała radnych, pracowników urzędu gminy, 

kierowników jednostek podległych, osoby zainteresowane obradami oraz prezesa zarządu 

spółki Lubickie Wodociągi pana Jarosława Falka. Powiedziała, że pan Falk wyjaśni radnym 

niejasne kwestie dotyczące funkcjonowania spółki. Poinformowała radnych, że porządek 

obrad pozostaje bez zmiana do podjęcia są trzy uchwały. Jedna z nich w sprawie likwidacji 

Gminnego Zakładu Komunalnego została już po części przedyskutowana. Zacytowała 
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poprawny zapis uchwały w § 5 pkt. 3 o treści „opracuje akt założycielski spółki lub umowę 

spółki” i poprosiła, aby radni poprawili to zdanie w swoich egzemplarzach. Dodała, że 

pozostała część uchwały pozostaje bez zmian. Otworzyła dyskusję nad uchwałą w sprawie 

likwidacji zakładu budżetowego o nazwie Gminny Zakład Komunalny w Złejwsi Wielkiej w 

celu jego przekształcenia w spółkę prawa handlowego.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował radnych, że pan Falk gości na sesji, aby przybliżyć radnym zasady 

funkcjonowania spółki oraz jakie wypływają korzyści z jej działalności. Poprosił pana Falka o 

wystąpienie. 

 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Opowiedział radnym historie powstania spółki. Powstała ona w 2002 roku w wyniku 

współpracy w formule partnerstwa publiczno – prywatnego, podjętego przez prywatną Spółkę 

i samorząd gminy Lubicz. Firma zajęła się siecią wodociągową i kanalizacyjną na terenie 

gminy Lubicz. Powiedział, że budżety każdej z gmin są bardzo okrojone i niewiele środków 

pozostaje na inwestycje. Dzięki powstaniu spółki budżet gminy może zostać odciążony, 

ponieważ koszty realizacji inwestycji nie wchodzą do budżetu. W ciągu 10 lat spółka 

Lubickie Wodociągi pobudowała 40 km kanalizacji oraz 25 km wodociągu. Łączna kwota 

tych inwestycji wyniosła 15 milionów złotych netto. W 2006 roku zmieniono strukturę 

własności udziałów, w ten sposób, że Gmina Lubicz stała się właścicielem 85 procent 

udziałów, a partner prywatny właścicielem 15 procent udziałów w Spółce.   

(Na salę obrad weszła radna Teresa Balicka) 

Z własnego punktu widzenia powiedział, że spółka znacznie odciąża budżet gminy. Gmina 

nie ponosi odpowiedzialności za to, jakie koszty generuje spółka mimo tego, że jako 

większościowy udziałowiec ma nad tym kontrolę. Dodał, że to właśnie gmina decyduje, w 

jakim kierunku ma rozwijać się działalność spółki. Firma ma możliwość odliczania podatku 

VAT oraz tak jak np. praktykowane jest w gminie Lubicz odprowadzania podatku od 

nieruchomości do gminy. Rada Gminy w drodze uchwały uchwala plan inwestycyjny spółki, 

czyli ustala, co gdzie i kiedy ma zostać wybudowane. Ma również wpływ na cenę wody i  

ścieków, która wyliczana jest w sposób czysto ekonomiczny. Wszystkie koszty, jakie musi 

ponieść spółka wliczane są w cenę wody. Takie kalkulacje muszą być robione rzetelnie, 

ponieważ jeżeli taryfa zostanie źle obliczona to pod koniec roku może okazać się, że 

zabraknie środków w budżecie. Poinformował radnych, że w przypadku spółek prawa 

handlowego kładzie się duży nacisk na ściągalność należności z uwagi na to, że to jest jedyny 

dochód spółki. Powiedział, że to gmina, jako większościowy udziałowiec, będzie decydowała 

o tym, co zrobić w przypadku, kiedy spółka wygeneruje zyski. Wyprzedzając pytanie, które 

mogłoby zostać zadane przez radnych powiedział, że majątek, jaki gmina posiada nie musi 

zostać przekazany do nowopowstałej spółki, ale np. wydzierżawiony. Zauważył jednak, że 

trzeba mieć świadomość tego, że wszystkie opłaty jak np. opłata dzierżawy będą wchodziły w 

koszt wody i ścieków. Powiedział, że tak naprawdę tylko od gminy zależy jak będzie 

kształtowała gospodarkę wodno ściekową. Powiedział, że gminy mają prawa dopłacać do cen 

wody, jeżeli nie chcą obciążać aż tak mieszkańców, ale takiego obowiązku nie mają. Dodał, 

że podjęcie uchwały o dopłacie dla spółki byłoby wyrażeniem tylko dobrej woli ze strony 

rady gminy.  

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Zapytała, co dzieje się z nowo wybudowanym wodociągiem i kanalizacją. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że urządzenia nowowybudowane stanowią majątek spółki, ale spółka 

odprowadza od nich do gminy podatek od nieruchomości. Gmina, kształtując gospodarkę 



 7 

wodnościekową ma prawo przedmiotowo zwolnić z podatku od nieruchomości urządzenia 

należące do spółki. Opowiedział o strukturze organizacyjnej spółki, której jest prezesem i 

poprosił o zadawanie pytań.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy spółka Lubickie Wodociągi zajmuje się również drogami i odpadami, tak jak 

planowane jest to w naszej gminie. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że jego spółka zajmuje się tylko gospodarką wodno – ściekową, ale rozważa 

możliwość zajmowania się tymi sprawami. Stwierdził że, byłoby to dobre posunięcie, 

ponieważ z budżetu zostanie zabranych wiele bardzo kosztownych zadań. Wzorując się np. na 

Toruniu, który powołał spółkę do budowy hali sportowej można uniknąć zadłużenia gminy, 

ponieważ to spółka zadłuża się inwestując a nie odwrotnie.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zaproponował, aby gmina miała większościowe udziały w spółce i miała nad nią kontrolę, a 

rada decydowała o kosztach i zyskach spółki oraz aby taki zapis znalazł się w umowie spółki. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że nawet ustalając taryfę opłat za wodę i ścieki spółka daje to do akceptacji 

gminie.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Kolejny raz zapytał, czy o wszystkich decyzjach dotyczących spółki decyduje rada, a wójt 

daje tylko akceptacje. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że radni podejmują uchwałę o cenie wody i cenie ścieków. Dodał, że nie może 

być sytuacji, gdzie np. w planie wieloletnim zostanie zapisane, że spółka wybuduje w ciągu 

jakiegoś czasu kilometry wodociągu i kanalizacji, zyski spółki będą wpływały do budżetu 

gminy tak samo jak podatki, a później gmina będzie chciała, żeby woda i ścieki kosztowały 

50 gr. Stwierdził, że wszystko powinno być robione w racjonalny sposób. 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy w przypadku naszej gminy korzystnym jest, aby nowopowstała spółka 

dzierżawiła majątek od firmy, która obecnie funkcjonuje. Zapytał również, czy dopłaty, które 

funkcjonują w naszej gminie obciążą nabywców, ponieważ wiadomym jest, że spółka ma 

odciążyć gminę i przynosić jakieś zyski. Poprosił o odpowiedź, czy spółka ma obowiązek 

przejąć pracowników z likwidowanego Zakładu Komunalnego.  

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że nie ma to znaczenia, ponieważ gmina jest członkiem spółki i wspólnie 

decyduje o majątku należącym do spółki. Jeśli chodzi o przejęcie pracowników odpowiedział 

na własnym przykładzie, że spółka przejęła część pracowników, którzy zajęli się 

najważniejszymi zadaniami i należy do tego podchodzić racjonalnie. Spółka nie może 

pozwolić sobie na zatrudnienie dużej ilości pracowników, ponieważ musi posiadać na to 

odpowiednie fundusze. Kwestia dopłat jest dobrowolnością podjęcia takiej uchwały przez 

Radę Gminy. Jeżeli radni będą uważać, że opłaty za wodę są zbyt wysokie i mogą w pewien 

sposób dotykać niektórych mieszkańców, to jeśli budżet na to pozwala można taką uchwałę 

podjąć.  
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Jan Surdyka – wójt 

Poprosił, aby prezes opowiedział, w jaki sposób jego spółka rozlicza się ze spółdzielniami 

mieszkaniowymi oraz wspólnotami. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że spółka rozlicza się ze spółdzielniami i nie wyobraża sobie sytuacji, gdzie 

inkasenci „biegają” po mieszkaniach, spisując liczniki. Powiedział, że sieci w blokach należą 

do spółdzielni, które mają swoją osobowość prawną i one same rozliczają się z mieszkańcami. 

Dodał, że spółka podpisała umowy ze spółdzielniami i po odczytaniu zbiorczego wodomierza 

wystawiana jest faktura obciążająca spółdzielnie. Poinformował radnych, że spółka nie może 

przejąć sieci w obiektach, które nie są jej własnością.  

Jan Surdyka – wójt 

Zaproponował, aby pan Falk wyjaśnił pojęcie wodomierza objętościowego oraz to, dlaczego 

stosuje takie wodomierze przy zbiorowym doprowadzaniu wody. 

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że zdarzają się takie przypadki, że następuje kradzież wody. W takich 

sytuacjach, jeżeli wiadomo, kto jest taką nieuczciwą osobą montuje się u niej wodomierz 

objętościowy. Cena takiego wodomierza jest dwukrotnością ceny wodomierza zwykłego, ale 

jest on odporny na magnesowanie, ponieważ liczy zużycie wody na podstawie objętości wody 

w tym urządzeniu. Zwykły wodomierz nie wykaże zużycia wody, kiedy mamy np. 

nieszczelną spłuczkę, czy cieknący kran, a niestety przez to występują naprawdę duże straty 

wody. Wodomierze objętościowe sprawdzają się również przy dużych odbiorach jak np. 

spółdzielnie, ponieważ pomaga to uniknąć strat. Wodomierz sprawdza się również przy 

pożarach, ponieważ ma dużą przepustowość i nie hamuje przepływu wody.    

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, co stanie się w przypadku, gdy spółka przedstawi radzie gminy kalkulację ceny 

wody, a rada nie uwzględni przedstawionej kwoty i nie będzie chciała zgodzić się na dopłaty.  

Jarosław Falk – prezes zarządu spółki Lubickie Wodociągi 

Odpowiedział, że jeśli spółka przedstawia taryfę, w której wszystkie koszty są zgodne z 

księgami rachunkowymi, to gmina musi wykazać, dlaczego nie chce uznać tej stawki. 

Tworząc taryfę bierze się pod uwagę tylko i wyłącznie czynniki ekonomiczne. Jeżeli Rada 

Gminy mimo tego wszystkiego nie uznaje przedstawionych stawek, może zgłosić swoje 

wątpliwości do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Do momentu rozstrzygnięcia 

takiej sytuacji ceny przedstawione przez spółkę wchodzą w życie.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała prezesowi za przybycie i szerokie przedstawienie tematu i ogłosiła 5 minut 

przerwy. Po przerwie odczytała projekt uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 11 głosów za i 3 

wstrzymujących się podjęła  

 

Uchwałę Nr XVII/116/2012 

w sprawie likwidacji zakładu budżetowego o nazwie Gminny Zakład Komunalny w 

Złejwsi Wielkiej w celu jego przekształcenia w spółkę prawa handlowego. 
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Poprosiła pracownika urzędu o krótkie omówienie uchwały dotyczącej zniesienia statusu 

pomnika przyrody. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Powiedział, że uchwała, o której mowa została wycofana z porządku obrad poprzedniej sesji, 

ponieważ nie uzyskano odpowiedniej opinii od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Bydgoszczy. Poinformował radnych, że w chwili obecnej posiada opinię dotyczącą 

wyrażania zgody na zniesienie statusu pomnika przyrody i na dzisiejszej sesji można podjąć 

tę uchwałę.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

 

Uchwałę Nr XVII/117/2012 

w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody. 

 

Poprosiła kierowniczkę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o omówienie ostatniego 

projektu uchwały. 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Poinformowała radnych, że zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej, pracę z rodziną organizują gmina lub podmiot, któremu gmina zleca realizację 

takiego zadania. Kierując się tymi przepisami gmina Zławieś Wielka zleciła wykonanie tych 

zadań Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej. Koniecznym, więc 

było wprowadzenie zmian w statucie GOPS-u. Ustawa ta pozwala na zatrudnienie asystenta 

rodziny, którego pomoc ma na celu ograniczyć w przyszłości liczbę dzieci objętych pieczą 

zastępczą. Do zadań asystenta należeć będzie opracowywanie i realizacja planu pracy z 

rodziną. Taka osoba będzie pomagała rodzinie w poprawie sytuacji życiowej w tym na 

zdobywaniu umiejętności prawidłowego prowadzenia gospodarstwa domowego. Prowadzone 

będą również indywidualne konsultacje wychowawcze dla rodziców i dzieci. Poinformowała 

radnych, że środki na zatrudnienie takiego asystenta będą pochodziły z Kujawsko – 

Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, a nie z budżetu gminy.  

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał, czy można było ogłosić konkurs na stanowisko asystenta rodziny przed uchwaleniem 

tej uchwały.   

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że jeżeli uchwała nie zostanie podjęta na sesji, to gmina będzie musiała 

zatrudnić asystenta rodziny, ponieważ jest do tego zobowiązana. Uchwała ta ma na celu 

zlecenie przez gminę zadania Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

 

Uchwałę Nr XVII/118/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Złejwsi Wielkiej 
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Ad. 3 

Wolne wnioski i zapytania. 

Magda Dudziak – prowadząca punkt przedszkolny „Smerfuś” w Rozgartach 

Poinformowała radnych, że chciałaby opowiedzieć coś o sobie i swojej działalności. 

Powiedziała, że z wykształcenia jest pedagogiem, ukończyła resocjalizację, rolnictwo oraz 

kończy właśnie studia podyplomowe logopedyczne. Zdecydowała się na otwarcie punktu 

przedszkolnego w gminie Zławieś Wielka, ponieważ gmina bardzo się rozwija i położona jest 

między dwoma dużymi miastami. Zauważyła, że na terenie Rozgart oraz okolicznych 

miejscowości mieszka wielu młodych ludzi i uważa, że zapotrzebowanie na przedszkole 

będzie wzrastało. Obecnie prowadzi zajęcia w małej dziewięcioosobowej grupie, ale ma 

nadzieję, że zainteresowanie przedszkolem się zwiększy. W przedszkolu zatrudniona jest 

nauczycielka angielskiego, logopeda oraz jeszcze jedna opiekunka oprócz niej. Przedszkole 

czynne jest od 6:30 do 16:30, ale można zmienić godziny w razie potrzeb. Koszt miesięczny 

za zajęcia wynosi 400 zł i obejmuje logopedę, anglistę i zajęcia dodatkowe. Całkowity koszt 

wyżywienia wynosi 100 zł. Lokal pozwala na prowadzenie zajęć z grupą 25 dzieci.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź, powiedziała, że otwarcie tego przedszkola, to bardzo dobra 

inicjatywa i wszyscy powinni się z tego cieszyć. Zapytała na jak długo podpisana została 

umowa najmu pomieszczeń na przedszkole. 

Magda Dudziak – prowadząca punkt przedszkolny „Smerfuś” w Rozgartach 

Odpowiedziała, że podpisała umowę na czas nieokreślony z 3 miesięcznym okresem 

wypowiedzenia.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Powiedziała, że rozmawiała już wcześniej z panią Magdą i wie, że wójt ufundował dla 

przedszkola plac zabaw i podziękowała za ten zakup. Wyraziła swoje zadowolenie z tego 

powodu i powiedziała, że na pewno będą poczynione starania ze strony rady gminy i urzędu, 

aby wspierać działalność przedszkola.   

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy prawdą jest, ze gmina chce zabrać harcerzom harcówkę znajdującą się przy 

szkole w Górsku.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo, ale cieszy się, że harcerze o nią dbają i 

się interesują. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Korzystając z okazji, że wywiązał się taki temat zapytała, czy harcówka znajduje się na 

terenie gminnym, czy teren tez został przekazany szczepowi, który się tam znajduje.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że właścicielem obiektu i terenu wokół jest gmina, a szczep nie ponosi 

żadnych kosztów za użytkowanie, ponieważ na własny koszt wyremontowali budynek i o 

niego dbają. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  
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Poprosiła o wycięcie spróchniałych drzew na drodze prowadzącej z Gutowa do Zarośla, 

ponieważ zagrażają one bezpieczeństwu. Zauważyła również potrzebę usunięcia zakrzaczeń 

przy wyjeździe z Gutowa na drogę nr 80.  

Z uwagi na brak pytań o godz. 17:45 zamknęła obrady XVII sesji rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

Protokołowała: 

Sylwia Sypek 

 

 

 

 

 

 

 

 


